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Folketingets Forsvarsudvalg 
Christiansborg 
 
 
 
 
 
 
 
Folketingets Forsvarsudvalg har den 25. november 2020 stillet følgende 
spørgsmål nr. 74, som hermed besvares. 
 
Spørgsmål nr. 74: 
Vil ministeren oplyse, hvad de såkaldte værksteds Flatrack reelt kom-
mer til at koste, set i lyset af, at et Dansk firma ville producere dem 
her i Danmark for 29 mio. kr., men FMI valgte at købe dem hos det 
danske handelsselskab Claucus, som får dem produceret i udlandet, 
samtidig med at det forlyder, at de er blevet for tunge at køre med for 
forsvarets nyindkøbte Scania Lastbiler? 
 
Svar: 
Jeg har forelagt spørgsmålet for Forsvarsministeriets Materiel- og Ind-
købsstyrelse, som oplyser følgende: 
 
”Det er korrekt, at en dansk leverandør i udbudsprocessen indleverede 
et tilbud på levering af 11 stk. værkstedsflatracks til 29 mio. kr. Efter-
følgende er det besluttet at anskaffe yderligere fire værkstedsflatracks, 
for derved at råde over værkstedsflatracks til udsendelse i internatio-
nale operationer og til uddannelse. Værkstedsflatrack’en har fået intro-
duceret en række forbedringer, nye funktionaliteter og ikke mindst en 
stærkere kran. De implementerede justeringer samt det øgede antal 
enheder ift. leverandørernes tilbud (11 stk. hhv. 15 stk.) har ført til et 
øget økonomisk træk. Værdien af udbuddet er opgjort i udbudsbe-
kendtgørelsen til mellem 40 og 50 mio. kr. hvilket fortsat er retvisende 
ved køb af 15 stk. værkstedsflatracks, med de ovennævnte forbedrin-
ger og justeret kran implementeret. Det vurderes, at denne prisforskel 
ville have været tilfældet uanset valg af kandidat i udbuddet. 
 
Forsvarskommandoen har godkendt det færdige design af værksteds-
flatrack’en, som er under implementering, og oplyser, at løsningen til 
fulde lever op til Forsvarets krav og forventninger. De nye værksteds-
flatracks transporteres under anvendelse af lastbiler i den eksisterende 
lastvognsflåde, som ikke umiddelbart står for udskiftning.” 
 
Jeg ønsker generelt, at vi øger fokus på danske leverandører. Det har 
jeg igangsat et arbejde med. 
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Med venlig hilsen 
 
 
Trine Bramsen 
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